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Seniorrådet 
   

 
Referat fra mødet 
Den 2. april 2024 kl. 09.00, Rådhuset, lokale F6   
 
MØDEDELTAGERE  
Lissi Gyldendahl 
Peter Møller 
Jørgen Hansen 
Torben Bagh 
Vicki Hansen 
Lis Olsen 
Søren Holmgaard 
Anne-Mette Olsen 
Johan Gaunitz 
 
Fraværende: Ingen 
 
Referent: Gitte Broberg Christiansen 
 
 

Formand 
Næstformand 
Kasserer 
Sekretær 

 
 Referat 
Sag nr. 1  Godkendelse af dagsorden og referat fra den 4.  marts 2024 

Sagsfremstilling 
Punkt 8 ”Tilbagemelding fra arbejds- og Ad-hoc grupper” fremgik fejlagtigt 
ikke på den udsendte dagsorden. 
Indstilling: 
Dagsorden og referat godkendes. 
Beslutning: 
Dagsordenen og referat godkendes. 
 

Sag nr. 2  Orientering fra kommunen ved afdelingsleder, Niels Lund Stemann 
Jans og udviklingsterapeut Anja Meyer Reitelsleder fra Forebyggelse 
og Træning. 
Sagsfremstilling 
 
Beslutning: 
Formålet er at fremme den forebyggende og sundhedsfremmende indsats 
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over for ældre borgere ved at: 
 

• Yde råd og vejledning om ensomhed, aktiviteter og støttemuligheder 
med henblik på at bidrage til at øge din tryghed og trivsel. 

• Støtte og gøre dig opmærksom på tilbud, som bidrager til 
forebyggelse og bevarelse af din egen funktionsevne længst muligt 
samt hvordan dit sociale netværk kan styrkes. 

• Fremme viden og understøtte dig i at udnytte egne ressourcer for 
sund levevis og styrket autonomi. 

 
Målgruppe 
Du bliver tilbudt et forebyggende hjemmebesøg det år, du fylder 70 år, hvis 
du bor alene og ikke modtager personlig og praktisk støtte. 
 
Du får tilbudt et kollektivt arrangement det år, du fylder70 og 80 år, hvis du 
ikke modtager personlig og praktisk støtte. 
 
Du får tilbudt et forebyggende hjemmebesøg fra det år du fylder 82 år og 
hvert år herefter, hvis ikke du modtager personlig og praktisk støtte. 
 
Hvis du er i alderen 65-81 år, og er i særlig risiko for at få sociale, psykiske 
eller fysiske problemer, har du mulighed for at få et forebyggende 
hjemmebesøg efter behov. 
 
Den særlige risiko kan for eksempel være fordi, at: 
 

• Du har mistet din ægtefælle/samlever. 
• Din ægtefælle/samlever er alvorligt syg. 
• Du har været indlagt på hospital. 
• Du har været indlagt på rehabiliteringsafdeling. 

 
Det er frivilligt, om du vil tage imod besøg. 
 
Indstilling: 
Beslutning: 
Afdelingsleder Niels Lund Stemann Jans og udviklingsterapeut Anja Meyer 
Reitelseder informerede om, at Sundhedsstyrelsen har udgivet centrale 
kvalitetsstandarder på det forebyggende område for at opnå et mere ensartet 
niveau på tværs af kommunerne. Frederikssund Kommune er godt med i 
forhold til de centrale kvalitetsstandarder, og tilbyder allerede i dag blandt 
andet sundhedssamtaler, som er en af de tilbud, som der er specificeret i 
standarderne. 
 
Sundhedssamtaler, er et tilbud, hvor borgerne kan ringe ind og få rådgivning 
af en sygeplejerske eller fysioterapeut og blive guidet til steder, hvor det er 
muligt at deltage i relevant holdtræning eller deltage i andre aktiviteter, som 
kan give borgeren mening og indhold i livet, i forhold til den enkeltes 
udgangspunkt. 
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Mange træningstilbud og andre sociale aktiviteter er anført i kataloget “Aktiv 
fritid”. Kataloget indeholder mange trænings- og sociale tilbud, der kan være 
med til at understøtte det gode seniorliv, og være med til at, skabe og 
opretholde sociale relationer og netværk, som er vigtige i en seniortilværelse. 
Kataloget blev tidligere husstandsomdelt. Dette gøres ikke længere, hvilket 
betyder, at borgere, der ikke er stærke digitale brugere, ikke så nemt bliver 
opmærksomme på kataloget og de tilbud, det indeholder. 
 
Som en del af budgetforhandlingerne blev det politisk besluttet, at 
Frederikssund kommune ikke længere kan annoncere i Lokal Avisen for de 
træningstilbud, som Forebyggelse og Træning tilbyder. Dette har betydet, at 
der er færre deltager på de udbudte hold. 
 
Frederikssund kommune tilbyder ikke længere GLA:D træning for knæ/hofte, 
men tilbyder i stedet Atrose-træning, som klæder borgerne på til at kunne 
udføre GLA:D træningen i en af de frivillige foreninger i hhv. Jægerspris, 
Slangerup eller Frederikssund. Det har betydet, at flere borger kan få tilbudt 
træning, hvor der førhen var ventetid på at få GLA:D træning. 
 
Søren Holmgaard efterlyser, at kommunen understøtte de frivillige foreninger, 
som udbyder GLA:D træningen. Der er brug for at Forebyggelse og Træning 
med mellemrum deltager i træningen for fortsat at have dialogen med 
borgerne, motivere og få fornemmelsen af hvordan det går. 
 
Seniorrådet vil arbejde for, at Frederikssund kommune igen afsætter midler til 
annoncering i Lokal Avisen.  
Seniorrådet finder det paradoksalt, at de forebyggende tilbud, som skal sikre, 
at borgerne forbliver selvhjulpne så længe som muligt og dermed bidrager til 
besparelser for kommunen, ikke bliver bredt annonceret. Det er vigtigt, at 
informationen når ud til målgruppen, således de er bekendt med de 
forbyggende tilbud og har mulighed for at deltage i dem. 
 

  
Sag nr. 3  Orientering v/ formanden 

Sagsfremstilling 
Vi har nu fået invitation til deltagelse i Slangerup Jazz- festival den 24. 
august: Skal vi deltage? 
 
Indstilling: 
Beslutning: 
Lissi tilmelder Seniorrådet til Slangerup Jazz-festival den 24. august. 
 
Sag 3.1 Vores dagsordenspunkter til Dialogmødet med Omsorg og 
ældre. 
 
Sagsfremstilling: 
Vi skal afholde Dialogmøde med Omsorg og ældre den 2. maj kl. 17.00, lokale 
F1. 
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Vores input til dagsordenens punkter: 

- Ældreboliger 
- Manglende aktindsigt på hjælpemiddelområdet før 2019? 

 
Indstilling: 
Beslutning: 
Det blev besluttet, at tilføje punkterne: 

• Information til Seniorrådet omkring ophør og ansættelse af ny 
ledelse på omsorgscentrene” til dagsordenen for dialogmødet. 
Seniorrådet savner at blive orienteret, når der er en leder på 
kommunens omsorgscentre der stopper. 

• Beskrivelse af kompetencefordelingen mellem centerleder og 
områdeleder på kommunens omsorgscentre. 

 
Sag 3.2 Spørgsmål om aktindsigt, hjælp til Støttestrømper og 
ansøgning til plejehjem 
Sagsfremstilling 
Formanden har på vegne af Seniorrådet stillet spørgsmål om aktindsigt, 
ansøgning om støttestrømper og ansøgning til plejehjem, når man ikke kan 
bruge IT. Vi har fået svar, som formanden stillede yderligere spørgsmål ved- 
og har igen fået et ”Go´dav mand økseskaft” svar på. 
Se bilag til punkt 3.2 Lukket bilag 
Indstilling 
Drøfte den videre behandling af spørgsmålene. 
 
Beslutning: 
Seniorrådet er af den opfattelse, at Visitationen i Frederikssund kommune har 
ændret procedure i forhold til at bevilge støttestrømper. Det har den 
betydning, at flere borgere, der tidligere har fået bevilget støttestrømper, nu 
modtager afslag. Seniorrådet er bekendt med, at der er sager om afslag på 
støttestrømper, der er anket til Ankestyrelsen. Der forventes en afgørelse 
inden for de næste 4 mdr.  
 

Sag nr. 4   Økonomi v/ Kassereren Jørgen Hansen 
Sagsfremstilling 
Beslutning: 
Intet at bemærke. 
 

Sag nr. 5  Sager til høring 
Sagsfremstilling 
Omsorg og ældre udvalget 
Social og Sundhedsudvalget 
 
Indstilling: 
Beslutning: 
Høringssvarene blev drøftet og godkendt. 
 

Sag nr. 6  Møder ældrerådsmedlemmer har deltaget i siden sidste møde 
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Sagsfremstilling 
Tilbagemelding fra Pedershave/Peter 
Tilbagemelding fra Solgården/Jørgen 
Tilbagemelding fr Tolleruphøj/Anne-Mette 
Tilbagemelding fra De Tre Ege/Lis 
Tilbagemelding fra Nordhøj/Søren 
Tilbagemelding fra Attendo/Vicki 
DAB Lissi 
 
Andre møder: 
Lissi har været til møde i SOC KBH om ny ældrelov 
Lissi har den 6. marts deltaget i formandsmøde DAB Hornsherred/Lejre 
 
Kommende møder: 
Danske Ældreråd: 

• 6. og 7. maj: Danske Ældreråd Repræsentantskabsmøde 2024, kl. 
11.30 konference 7. maj kl. 8.30- 15.00, Nyborg Strand.  

Nordgruppen:  
• 14. maj  
• 10. september  
• november  

Regionsældrerådet:  
• 18. marts - Aflyst 
• 11. juni kl. 10.30 – 14.30 
• 9. september  
• 11. november (vi har Seniorrådsmøde)  

Dialogmøder med Omsorg og ældre m.fl. i 2024  
• 2. maj: Dialogmøde med Omsorg og Ældre  
• 29. august: Dialogmøde om Budget 2025 med Omsorg og ældre, Social 

og sundhed, Seniorrådet, Handicaprådet og bruger- /pårørenderåd.  
• 5. december: Fælles dialogmøde og julefrokost med Omsorg 

 
Indstilling: 
6. august – Invitation fra Faglig Senior Ældre/seniorråd i Nordsjælland. 
 
Beslutning: 
Tilbagemelding fra Pedershave / v Peter Møller 
Pjecen, ”Når en beboer i en plejebolig afgår ved døden” er lagt på 
Pedershaves hjemmeside og Dialognet i lighed med de øvrige omsorgscentre.  
 
Tilbagemelding fra Solgården / v Jørgen Hansen 
Jørgen har endnu ikke fået nogen datoer for Bruger- pårørendemøder på 
Solgården. 
 
Tilbagemelding fra Tolleruphøj / v Anne-Mette Olsen 
Anne-Mette har deltaget i hus-møder og Beboer-pårørenderåd på Tolleruphøj. 
 
Beboernes utilfredshed med den udliciterede tøjvask fylder fortsat meget på 
møderne. Beboerne har et ønske om at tøjvasken igen bliver udført på 
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omsorgscentrene, da tøjet tidligere blev behandlet mere skånsomt. 
 
Anne-Mette spørger ind til, hvor pårørende kan henvende sig, hvis de har 
brug for at tale med en diætist?  
Der er mulighed for at spørge økonomaen eller den læge, der er tilknyttet 
omsorgscentret. 
 
Tilbagemelding fra De Tre Ege / v Lis Olsen 
Der er endnu ikke nedsat et beboer- Pårørenderåd på De Tre Ege. Lis har 
deltaget i et Beboermøde på De Tre Ege, hvor der var god stemning. Maden 
er altid et punkt, som bliver drøftet.  
 
Tilbagemelding fra Nordhøj / v Søren Holmgaard 
En pårørende til en beboer på Nordhøj, har været i avisen med en artikel om 
svigt i plejen på Nordhøj. Seniorrådet er bekendt med sagen, og kender til det 
arbejde Nordhøj har omkring borgeren. 
Seniorrådet ønsker fremadrettet at blive orienteret, når/hvis lignende sager 
opstår på omsorgscentrene. 
  
Tilbagemelding fra Attendo / v Vicki Hansen 
Vicki har deltaget i pårørendemøde på Attendo. Styrelsen for Patientsikkerhed 
har været på nyt tilsyn hos Attendo, og har åbnet op for, at Attendo igen må 
besætte de 22 ledige plejeboliger, som de tidligere havde forbud mod at 
besætte, indtil Styrelsen for Patientsikkerhed’ påbud blev opfyldt.  
Styrelsen for patientsikkerheds nye rapport forventes at udkomme i midten af 
april. 
 
Andre møder 
 
DBA Lissi 
Lissi orienterede om mødet i SOC Kbh. vedr. ny ældrelov, og formandsmødet i 
DAB den 6. marts, som hun har deltaget i. 
 
Johan Gaunitz har afmeldt sin deltagelse i Danske Ældreråds 
Repræsentantskabsmøde den 6. og 7. maj. Lissi tilmelder Torben Bagh i 
stedet. 
 

Sag nr. 7  Orientering fra fagudvalg 
Sagsfremstilling 
Plan og teknik v/Søren Holmgaard  
Klima, natur og energi v/Anne Mette Olsen 
Børn, familie og forebyggelse v/Vicki Hansen 
Job, erhverv og kultur v/Lis Olsen 
Unge, fritid og idræt v/ Torben Bagh 
Økonomiudvalg og Byråd v/Lissi og Peter 
 
DAB: Lissi Gyldendal: Lissi var til formandsmøde den 6. marts med DAB 
Hornsherred og Lejre. 
 



 

 

7/8 

 Referat 
Indstilling: 
Beslutning: 
Plan og teknik v/Søren Holmgaard  

• DSB har planer om at opføre et stort jernbanerangerterræn på 
arealerne ved Frederikssund Sydby. Ud over et jernbanerangerterræn 
er der tale om, et 25.000 m2 stort værksted med døgnbetjening, 
hvor hovedvægten ligger i nattetimerne, hvor togene ikke kører i 
trafik. 

• Frederikssund Maritime center bliver af en anden kvalitet end først 
tænkt. 

• Columbusfærgens fremtid er til debat. 
• Havnebadet åbner den 2. juni 2024. 

 
HAB v/Lissi Gyldendal 
Lissi var til formandsmøde den 6. marts med DAB Hornsherred og Lejre. 
LB ønsker at opsige samarbejdet. 
Louise Warnar oplyste, at jf. Samdriftsaftalens § 9 Opsigelse, kan 
”Boligselskabet opsige aftalen om samarbejdet inden 1. april med virkning fra 
1. januar i det efterfølgende år” 
LB fastholdt deres beslutning om udtrædelse af samdriften pr. 01.01.2025. 
 

Sag nr. 8  Tilbagemelding fra arbejds- og Ad-hoc grupper 
Sagsfremstilling: 
Vedr. Seniorrådets borgermøde den 8. maj om digital svindel. 
Lissi booker følgende hos El-værket: 

• To håndholdte mikrofoner 
• 1 stk. head sæt 
• Projekter og PC 
• Bordopstilling og afrydning 

 
Arrangementet annonceres i Lokal Avisen og i Hornsherred Avisen. 
 
Indstilling 
Lissi har booket Elværket med de aftalte mikrofoner m.v. 
 
Beslutning: 
Anne-Mette og Søren udfærdiger en pressemeddelelse om arrangementet, og 
det annonceres i Lokal Avisen. 
 
Torben Bagh gør opmærksom på, at Nordea har en folder der omhandler 
digital svindel, som kunne være nyttig at uddele på dagen. Anne-Mette henter 
folderen hos Nordea. 
 

Sag nr. 9  Input til Nyheder, hjemmeside, Facebook og presse 
Sagsfremstilling 
 
Indstilling: 
Beslutning: 
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Information om borgermødet den 8. maj vedr. digital svindel lægges på 
Facebook. 
 
Jørgen Hansen oplyser, at formand for Plan og teknik, Kirsten Weiland har 
reageret på Seniorrådets kritik af den nye supercykelsti, der planlagt etableret 
i Slangerup. Formanden kigger nærmere på den politiske behandling og 
godkendelse af projektet. Jørgen orienterer Seniorrådet, når han hører 
nærmere fra formanden. 
 
Etableringen af cykelstien er sat til at starte i april, men beboerne omkring 
strækningen, hvor cykelstien skal etableres, er ikke orienteret, selv om det 
betyder, at trafikken i området bliver berørt. 
 

Sag nr. 10  Eventuelt 
Sagsfremstilling 
Indstilling: 
Beslutning: 
Seniorrådet har tidligere foreslået, at der bør udarbejdes en folder med fokus 
på økonomiske aspekter for borgere, der flytter i plejeboliger, samt deres 
ægtefæller. Denne folder bør udleveres til alle borgere, der flytter i plejebolig. 
Pjecen er endnu ikke udfærdiget. Seniorrådet tager spørgsmålet om pjecen 
med på dagsordenen til Dialogmødet den 2. maj. 
 
Anne-Mette er bekendt med en tidligere lærer, som ønsker at tilbyde 
danskundervisning til ukrainske flygtninge. Dog har læreren brug for støtte fra 
kommunen eller en anden instans, med hensyn til undervisningsmateriale og 
lignende. 
Lis Olsen oplyser, at Kirken ofte arrangere og støtter sådanne tiltag og kan 
skabe kontakten mellem kirke og læreren. 
 

Sag nr. 11  Næste møde den 29. april.  
Søren Holmgaard og Peter Møller melder afbud til Seniorrådets næste møde 
den 29. april. 
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